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Op 14 maart 2023 ontving Rik Thijs, Wethouder van klimaat, energie, grond en vergroening in 
Eindhoven, de Toekomststoel, op initiatief van de fractie Groen Links in de gemeenteraad, in 
aanwezigheid van enkele Grootouders voor het Klimaat. Na bijna een jaar spreken Marijke Daamen 
en Philip Beekman met Rik over zijn ervaringen en hoe het gaat met Eindhoven Duurzaam. 

Aanleiding: Toekomststoel 

Vorig jaar maart, werd je een stoel aangeboden van karton met daarop de tekst: Toekomststoel, een 
leefbare aarde voor alle kleinkinderen. Je hebt hem hier in je werkkamer neergezet. Wat zijn je 
ervaringen met deze stoel? Rik: al mijn gesprekken en overleggen voer ik in deze kamer. De stoel 
wordt gezien, soms gebruikt, roept vragen op (kan ik er wel op zitten?) en zet mede de toon voor de 
onderwerpen die hier worden behandeld. Evenals het kunstwerk: ‘In de volle grond’, dat ik na de 
Dutch Design Week van 2022 heb gekregen, waarmee de kunstenaar het belang van de aarde, het 
leven in de grond aandacht geeft.   

Heb je nagedacht over hoe nu verder met deze Toekomststoel? Voorlopig in de huidige functie 
houden of doorgeven (aan wie, waar, waarom) of een tweede Toekomststoel in Eindhoven 
organiseren? Ik heb daar nog niet zo over nagedacht en houd eigenlijk de stoel nog graag in mijn 
werkkamer. 

Waar ben je mee bezig Rik, als wethouder? 

Inmiddels is de CO2-doelstelling in het kader van Eindhoven klimaatneutraal, tot 2030 per sector 
vertaald en in de huidige begroting van de gemeente opgenomen. Per sector worden deze 
doelstellingen de komende tijd geconcretiseerd.  

De twee belangrijke langjarige strategische opgaven voor Eindhoven en waar ik me mee bezig 
houd, zijn Knoop/XL en Klimaat en de Energietransitie, in het bijzonder de infrastructuur.  

Ter toelichting: Knoop/XL is het programma voor de herinrichting van de kern van de stad langs het 
spoor waar voorheen veel industrie was gevestigd.  Nu wonen hier nog maar tweehonderd mensen, 
de komende jaren zal dit groeien naar 15.000. In een plezierige en duurzame leefomgeving met 
goede verbindingen. 

Grote zorg m.b.t. Klimaat en Energietransitie is, dat het de afgelopen jaren ontbroken heeft aan 
beleid dat leidt tot een duurzamer industrie. Daardoor lopen we achter de feiten aan en is dit de 
grootste bedreiging voor economische ontwikkeling. Ook de versterking van de 
elektriciteitsnetwerken is mede hierdoor te laat op gang gekomen.  

Als voorbeeld noemt Rik dat er nu al 290 plekken niet aangesloten kunnen worden en dat er 
momenteel 180 verduurzamingsprojecten stagneren doordat er onvoldoende elektriciteit kan 
worden geleverd. Rik vreest dat deze achterstand nog verder zal toe nemen. Bij het aanpakken van 
de klimaatcrisis is focus op de fossiele industrie noodzakelijk, ook in Eindhoven. Om de gevolgen 

                                                                           



van netcongestie te beperken noemt Rik batterij-technologie en ook gas als mogelijk tijdelijke 
oplossing.  

Uitgewerkt wordt een plan voor een eigen gemeentelijk energiebedrijf, waar meer duidelijkheid 
over zal komen in de zomer van 2024.  

Wat zijn momenteel de grootste uitdagingen? Rik: Het vinden van oplossingen voor netcongestie, 
het voorkomen van polarisatie en het betaalbaar maken van de energietransitie, voor iedereen. 

En verder 

Tot slot spreken we nog over het plan Eindhoven/Helmond Klimaatneutraal. We benadrukken dat 
het initiatief van de Grootouders “Zon en Wind voor Iedereen” prima aansluit bij deze ambitie. 

Rik roept op: spreek in, denk mee. Het socialiseren van de energietransitie is de grootste opgave. 
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P.S.  Na het interview is bekend geworden dat er geen subsidie vanuit de Europese Gemeenschap te 
verwachten is voor het plan Eindhoven/Helmond Klimaatneutraal, maar dat beide gemeentes zeker 
doorgaan op de ingeslagen weg om een versnelling te realiseren op de klimaatdoelstellingen. Zij 
concentreren de tijd en aandacht op de vele samenwerkingen die het afgelopen jaar zijn ontstaan en 
op de lopende en nieuwe projecten.  

                           

                                                                           


	Gesprek Rik Thijs, Philip Beekman, Marijke Daamen d.d. 7 februari 2024

